
 

Ordinært møde i JSLs Hovedbestyrelse 

D. 12. september 2023 kl. 16-19  

 

Til stede: Liv, Andreas, Anne-Marie, Freja, Frida, Christine, Mathilde, Lasse.  

 

Kl. 16.00-16.30 

1) Runde 

2) Valg af referent og ordstyrer  

3) Godkendelse af dagsorden 

4) Godkendelse af referat fra sidst  

- Lasse var til stede på 2. dagen. Dette bliver tilføjet.  

5) Opfølgning fra sidst 

a. Jordemoderforeningen vil ud på flere semestre på besøg → København har 

givet lov til 1. og 5. semester udover 7., som ønsket  

Esbjerg har kontakt til Tanja, og finder ud hvordan det skal forløbe. Næste 

punkt er at få det arrangeret på 1. sem og 7. sem.  

Aalborg har møde på tirsdag, hvor de vil tage det op.  

I Kbh. giver vi studiestartspakker på 1. sem, på 5. sem. har vi nogle fra a-

kassen, som kommer ud. Dette kan kombineres med jordemoderforeningen.  

b. Folkemødet 

i. 2.273,75 forplejning 

ii. 1078 transport/overnatning 

iii. 573,80 merchandise  

iv. = 3.925,55 i alt  

- Mulighed for at gøre det igen, men måske for hele HB næste gang. Evt. sætte 

penge af i vores budget.   

- Hvornår skal vi tage stilling til det? Hvem skal med? Hvor mange 

penge? Hvor meget skal man selv betale?  



 

- Skal det være noget, man melder sig til? Kun tilbud til HB? Hvilket 

formål?  

- Liv vil kontakte camp ung agenda  

- Enige om at det bliver 1600 kr. pr. mand. 

  

Kl. 16.30-17.15 

1) Nyt fra 

a) Forretningsudvalget 

i) Forretningsudvalget skal mødes med 2 studerende slagelse-skolen 

torsdag 

b) JSL Aalborg 

i) Andreas har sidste semester, som JSL Aalborg forperson.  

ii) Der er ved at blive lavet om i klinikken. Refleksionsopgaven ændres.   

iii) Indtryk af at det går godt i klinikken. Ikke mangel på jdm.  

c) JSL Esbjerg 

i) Planlægger hyttetur for 1. sem.  

ii) GF om lidt.  

iii) Indkaldt til møde om situationen i Odense. Vil fremlægge “aftalen for 

jdm. studerende..”.  

iv) Kolding: 

v) Odense: 

vi) Aabenraa: 

d) JSL København 

i) Herlev: går bedre 

ii) Hvidovre: svært 

iii) Hillerød og riget: godt, dog påvirket af fødsel 

e) JSL Slagelse 

f) Jordemoderforeningen, Lis kommer.  

i) Hvad sker der i jdm. foreningen? varme op til 

overenskomstforhandlinger, som begynder til januar. Lønudviklingen 

på det private, som forhåbentlig kan afspejles i det offentlige. 

ii) Ønsker at tælle med i trepartsforhandlingerne.  



 

iii) Robusthedskommisionen: anerkendelse af vagtarbejdet. Skal både 

honoreres og opnås. Skal de studerende indgå i normeringen? Enige 

om at dette ikke ville være optimalt. Gøre det nemmere at skifte over.  

iv) Uddannelse: Det skal være nemmere med merit. 

v) Ændringer i cirkulæret/vejledningen/autorisationsloven: Cirkulære fra 

2001 og vejledning vil smelte det samme til en autorisationslov. 

Virksomhedsområde til et forbeholdt område.  

2) Status på økonomi 

a) Gået i stå. Skiftet rolle fra Anne-Marie til Frida.  

b) Frida har sendt mail til Jette Poder om zexpense, men mangler svar.  

c) Status på lokale kasserere 

i) De lokale kasserere skal opdateres på de lokale budgetter samt 

arbejdsgangen med zexpense  

d) Købekort : Lige så snart at det er overgivet til Frida skal der laves et købekort 

til Frida. Frida sender ny mail nu.  

e) Underskrift af regnskab.  

i) Enstemmig godkendelse af regnskabet.  

 

Kl. 17.15-17.30 

Pause 

 

Kl. 17.30-18.20 

3) Status på igangværende arbejdsopgaver 

a) Synlighedskampagne 

i) Besøg på Aalborgskolen. Dette er ikke sket over sommerferien. 

Josephine og Frida kontakter Andreas og planlægger et besøg.   

ii) Aftale om studerendes vilkår i klinik  

(1) Liv har sendt det ud til TR. Taget det op med hovedbestyrelsen.  

(2) Navn: JSLs anbefalinger for de studerendes vilkår i klinik , 

navnet vedtages efter afstemning.   



 

(3) Vacciner: Følge op på hvordan det fungerer med vaccine? 

Hvad er de officielle retningslinjerne? Kan man få den hos egen 

læge, gratis? Er det det samme i hele landet.  

(4) Udd.ledere: laver nye kontrakter hvert semester, måske de skal 

have vores krav med der? Ville gøre det lettere for os … skal vi 

starte der? Så kan vi lave individuelle krav og slå mange fluer 

med ét smæk? 

(5) Kontaktjordemoder præferencer skal uddybes  

(6) Vagtværelse skal uddybes: hvorfor er behovet der? Hvem 

betaler for dette?  

(7) Hvad er politisk? Hvad er økonomisk? Skal det deles op? Fx 

det med taxakørsel ved hjemmefødsler  

(8) Vi skal definere hvem, der forpligter sig til det? 

(9) 15. november: møde med alle udd.ansvarlige, udd.leder og 

chefjordemødre i reg. Syd.  

(10) Forslag: vi går efter kontrakterne mellem de enkelte 

udd.steder og hospitalerne og ser hvad der kan lade sig gøre. 

Og så har vi ét officielt papir, som beskriver ALLE de ønsker 

vi har for klinik.  

Presse de forskellige kliniksteder i forhold til hvad lever op til.  

(11) Vi skal have ensrettet begrundelsen for hvorfor vi gerne 

vil have de forskellige ting. eks. vagtværelse.  

(12) Arbejdsopgaver - før 15. november:  

(a) Uddybe dokumentet - arbejdsgruppen sætter sig ned og 

gør den færdig.  

(i) Ift. få jdm. foreningens kommentarer ind.  

(ii) Skrive en indledning.  

(iii) Synlighed - planlægge møde med de studerende 

på skolen.  



 

1. Skal de studerende have lov til at se det 

inden? Vigtigt at gøre det klart at det er 

et udkast, så de skal være kritiske.  

2. Forslag: sendes ud på it’s learning. En 

time, hvor folk kan komme, stille 

spørgsmål, være kritiske.  

3. Hver skole skal planlægge det.  

iii) Gennemgang af historisk dokument + brochure 

(1) Positiv tilbagemelding.  

(2) Billeder : logo, billeder skal være tidløse billede af 

jordemoderstuderende. Vedtager at det ikke behøver at være en 

fotograf men bare en god iphone - mest til SoMe.   

(a) Forslag 1: Brochuren skal ikke være tidløs med 

arbejdsplan, som ændres løbende.  

(b) Forslag 2: Brochuren skal være tidløs, også vedhæfter 

man en arbejdsplan for det kommende år.  

(c) Forslag 1 blev vedtaget.  

(3) Liv går videre med brochuren til Jette poder. HB bestyrelsen 

skal godkende det, når det færdige produkt er lavet.  

iv) Jordemoderløftet 

(1) Godkendt i jsl HB og Kbh. Hvad med Esbjerg og Aalborg?  

(a) Esbjerg tager det med til næste møde 

(b) Aalborg har anvendt det. Blev taget godt imod. Det er 

ikke officielt blevet godkendt, men det bliver det snart.  

v) Jordemoder-nålen.  

(1) Liv tager designet med til Jette. Den skal være mere rund, skal 

ikke være så hvid.  

(2) Velkomst hilsen til JSL. Freja kigger på det. Skal godkendes af 

HB, dernæst skrives til Jette Poder  

vi) Det normkritiske manifest 

(1) Esbjerg har brug for et udkast.  



 

(2) HB kan sende et dokument ud inden stormøde, så de 

studerende kan kigge det igennem iforhold til at kommentere 

det.  

(3) Forslag: Liv prøver at have skrevet det til november mødet. 

Finder ud af hvor mange der har læst det igennem inden.  

 

Kl. 18.20-18.30 

Pause 

 

Kl. 18.30-19.00 

1) Næste møde 

a) Julefrokost i Esbjerg. Christine vil gerne planlægge det.  

i) Hvad tænker vi om budget? 150 kr. pr. person.  

ii) Evt. lokale? Undersøg overnatning.  

iii) Alle andre end Christine og Mathilde behøver ikke dagsorden?  

b) Indhold  

i) Freja og Liv laver DO 

2) Punkter til SoMe 

a) Robusthedskommissionen? Kommenter på det, men hvordan? Anne-Marie og 

Liv kigger på det.  

b) Nål? Vigtigt at der står at det er når man er en del af jdm. foreningen. Klik på 

profilen - meld dig ind. Tag et billede hvordan den skal sidde på ens klinik 

kort. Først når alle nåle er blevet uddelt.  

3) Evaluering 

a) Ny opsætning på dagsordenen?  

4) Eventuelt  

a) Skal vores referater ligge på hjemmesiden? Vi stemmer for at referatet bliver 

lagt op på hjemmesiden. Skal rettes igennem, og dernæst skal referenten sende 

det videre til Jette Poder, så det kan blive lagt op.  

 

 

 Arbejdsopgaver  Ansvarlig Deadline Status 

Stormøde Promovering  Løbende  



 

- Kontakte 
uddannelsesan
svarlige  

- Tage ud på 
semestrene 

 Køkkenfolk (+ mad)  November-mødet  

 Sted bookes  November-mødet  

 SoMe og 
tilmeldingsblanket 

- også på mail  

   

 Dirigenter   November-mødet   

Andet Planlægning af 
julefrokost  

Christine   

 Abort-oplæg til 
novembermødet 

Liv og Freja November-mødet  

 Manifest Liv Novembermødet  

 Velkomst-papir til nål Freja Hurtigst muligt  

 Uddeling af 
resterende 
jordemodernåle 

Liv, AM og 
Andreas 

Hurtigst muligt   

 Brochure Liv Hurtigst muligt   

 Jordemoder-nål 
design 

Liv   

 SoMe: 
- robusthed  
- jordemodernål 
- jordemoderløf

tet 

Liv og AM Hurtigst muligt   

 Anbefalingen om 
vilkår færdiggøres  

Liv, AM og 
Frida 

Søndag den 17. 
september  

 

 Aalborg-besøg Josephine og 
Frida 

Hurtigst muligt  

 Ret og send referat til 
Jette 

Freja Hurtigst muligt  

 Kasserer-opgaver  Frida Hurtigst muligt  

 Diskussionsmøde AM, Andreas Inden den 15. november   



 

med de studerende 
om anbefalingen for 
studerendes vilkår i 
klinik 

og Liv 

 Aftale med 
skolen/JMF om besøg 
på 1., 5. og 7. 
semester  

AM og 
Andreas 

Hurtigst muligt   

 

Plan for novembermøde 

- Stormøde 

- Aftal tema/events/oplæg/workshops  

- Invitation laves og sendes ud  

- Budget lægges 

- Abort diskuteres  

- Al materiale udarbejdes eller uddelegeres  

- Normkritiske manifest 

- Program 

- Folkemøde  

- Hvor mange skal med? 

- Budget? 

- Event-planlægning? 

- Elevløn vs. studerende  

 

Næste mødedatoer i 2023: 

25.-26. november i Esbjerg + julefrokost 

9. januar 2024 online kl. 16-19 

16.-17. marts 2024 Stormøde 

 


